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Asmens su negalia teisių apsaugos agentūra 
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Kas yra Agentūra? 

 

Asmens su negalia teisių apsaugos agentūrą 

toliau šiame tekste vadinsime Agentūra. 

 

 

Agentūra yra organizacija,  

kurioje žmonės su negalia gaus: 

 

 

 informaciją, 

 

 

 

 pagalbos planą. 
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Ką daro Agentūra? 

Agentūra prižiūri, kad žmonės su negalia  

turėtų lygias teises su kitais žmonėmis. 

 

 

 

 

 Agentūra įvertina žmogaus negalią 

 ir nustato negalios sunkumą. 

 

 

 

 

Agentūra žmonėms su negalia sudaro 

individualų pagalbos planą. 

 

Individualus planas yra skirtas tik tam žmogui. 

Pavyzdžiui, žmogui, kuris negirdi, 

reikia vertimo į gestų kalbą. 

O žmogui, kuris nemato,  

reikia informaciją duoti garsu. 
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Agentūra praneša kitoms organizacijoms,  

ko žmogui reikia.  

Organizacija turės žmogui su negalia tai suteikti. 

Pavyzdžiui, vaikštynę.  

 

 

Agentūra vadovauja 3 organizacijoms: 

 

- techninės pagalbos neįgaliesiems centrui. 

Čia žmonės su negalia gauna jiems būtinus 

daiktus. Pavyzdžiui, vežimėlį.  

 

 

- lietuvių gestų kalbos vertimo centrui. 

Čia dirba gestų kalbos vertėjai, kurie padeda  

susikalbėti girdintiems ir negirdintiems žmonėms. 

 

 

 

- Valakupių reabilitacijos centrui. 

Čia darbuotojai gydo ir prižiūri žmones su negalia.  

 

 

 



5 

 

Nuo 2024 metų Agentūroje pradės dirbti  

pagalbos vadybininkas. 

Pagalbos vadybininkas yra darbuotojas, 

kuris sudarys pagalbos planą,  

reikalingą būtent tam žmogui.  

 

 

 Pavyzdžiui, kad žmogus, kuris sunkiai vaikšto, 

 gautų vaikštynę. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



6 

 

Kodėl yra svarbu organizuoti pagalbą Agentūroje? 

 

Organizuoti pagalbą žmogui Agentūroje yra svarbu, 

nes žmogus galės greičiau ir lengviau gauti pagalbą.  

 

 Žmogus pagalbą gaus greičiau ir lengviau, nes: 

 

 vienoje vietoje bus sudarytas pagalbos planas. 

Planą Agentūra išsiųs atsakingoms organizacijoms.  

Organizacijos kreipsis į žmogų, pasiūlys pagalbą. 

 

 

 kiekvienas žmogus turės pagalbos vadybininką. 
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Originalus tekstas: https://socmin.lrv.lt/lt/veiklos-

sritys/socialine-integracija/negalios-reforma  

 

Tekstą į lengvai suprantamą kalbą vertė 

Laura Mikelevičiūtė. 

 

Tekstą tikrino dienos centro „Šviesa“ lankytoja  

Justina Markevičiūtė. 

Teksto tikrinimą koordinavo dienos centro „Šviesa“ 

darbuotojai. 

 

Parengto teksto turinį patvirtino  

Socialinės apsaugos ir darbo ministerijos  

Tikslinės pagalbos grupės specialistai. 

 

 

Piktogramų šaltiniai: 

https://arasaac.org/ 

https://www.freepik.com/ 
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